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شــوراى شــهر در حالى روز آ
گذشته برگزار شد كه اعضاى 
شــورا ضمن افزايــش ميزان 
كمك مديريت شهرى به سيل 
سيستان و بلوچستان و در قالب 
لايحه اى دو فوريتى، در لايحه 
دو فوريتى ديگرى، امــكان بهره مندى 
شهروندان از تخفيف ها و بخشش بدهى 
ساختمانى خود به شهردارى را نيز فراهم 
كردند.  اعضاى پارلمان شــهرى مشهد 
همچنيــن به اصلاح آييــن نامه  اجراى 

خدمات پزشكى نيز رأى مثبت دادند. 

  تخفیف ۲۰درصدی به پرداخت نقدی

اعضاى شــورا روز گذشته طى لايحه اى 
كه دو فوريــت آن در ابتدا بــه تصويب 
رســيد،  با اعمال تخفيــف 20درصدى 
بدهى جارى و معوق مؤديان به شهردارى 
مشــهد موافقت كردند. بر اين اســاس 
اعضاى شورا با لايحه شهردارى مبنى بر 
تخفيف 20درصــدى بدهــى معوق و 
جارى شهروندان به شهردارى در حوزه 
ساختمانى به مناســبت دهه فجر رأى 

مثبت دادند.
در همين زمينه معاون مالى پشــتيبانى 
شهردارى مشــهد درباره لزوم دوفوريت 
لايحه ارســالى شــهردارى گفت: چون 
كمتــر از 10روز كارى تــا 12بهمن ماه 
فرصت اســت و در فرماندارى هم ادامه 
رونــد كار مصوبــات شــورا كمى طول 
مى كشــد، بنابراين درخواست كرديم تا 
نمايندگان مردم در شــورا با دوفوريت 

لايحه يادشده موافقت كنند. 
رضا خواجه نائينى، گفت: ســال گذشته 
چون مصوبه تخفيفى تا آخر ســال ادامه 
داشت، صدور فيش ها مشــكلاتى را به 
لحاظ سيستمى براى مردم ايجاد كرده 
بود. با توجه به اينكه فيش هاى صادر شده 
ازسوى شــهردارى تا 10روز بعد اعتبار 
دارد و تعطيلات آخر ســال مشكلاتى را 
براى شــهروندان به وجود آورد، امسال 
تاريخ را به گونه اى انتخــاب كرديم كه 

مشكلات سال قبل برطرف شود.
وى ادامه داد: تفاوت امسال با سال قبل 
در اين است كه زمان تخفيف تا آخر سال 
نيســت، اين موضوع هم ميــان مؤديان 
تحريــك تقاضــا مى كند و هــم امكان 
ســندزدن در بازه زمانى تا پايان سال را 

فراهم مى كند.
در همين باره محســن حســينى پويا، 
رئيس كميســيون حقوقــى، املاك و 
قراردادهــا، به عنوان پيشــنهاددهنده 
گفت: با توجه به اينكه در طرح مصوبات 
قبلى كــه در قبوض نوســازى مطرح 
مى شوند، عوارض آتش نشانى، پسماند 
و عوارض كسب و پيشه لحاظ شده بود، 
پيشنهاد اين اســت كه اين اتفاق براى 
امسال هم بيفتد و در رابطه با تاريخ هم 
تا 15 اسفند امسال را براى پايان تشويق 

پيشنهاد مى كنيم.
محمدحســين وديعــى، نايب رئيــس 
كميسيون اقتصادى، ســرمايه گذارى و 
مشاركت هاى شوراى شــهر نيز گفت:  
مرز تخفيف از تاريخ 12بهمن ماه تا 15 
اســفند به صورت 20درصد اعمال شود 
و از 16 اســفند تا 16فروردين به صورت 
پلكانى تخفيف 16درصد اعمال شــود و 
بعد از 16فرورديــن هم همان 16درصد 

تخفيف لحاظ شود.

 با تخفیف پلکانی موافقیم

شهردار مشــهد نيز دراين باره گفت: در 
رابطه با پرداخت بدهى هــا با 2موضوع 
رو به رو هســتيم و به نظر مى رسد درنظر 
گرفتن 2بــازه زمانى بــراى لحاظ اين 

تشويق مناسب است.
محمدرضا كلائى با بيان اينكه شهردارى 
مى خواهد با ارائه اين تشويق تسهيل در 
پرداخت را ميســر كند، افــزود: اگر نظر 
شوراى شــهر اين باشــد كه اين تشويق 
پلكانى اعمال شود، ما هم موافقيم، ولى 
ادامه اين تشــويق به آن طرف ســال ما 
را با مشكلات سيســتمى زيادى مواجه 
مى كنــد.وى ادامــه داد: درخواســت 
مى كنيم تا پايان ســال ايــن موضوع از 
نظر فنى و مالى تمام شــود و تخفيف از 
12بهمن تــا 15 اســفند 20درصد و از 
15 اسفند تا پايان ســال هم 18درصد 
اعمال شود. از پايان سال به بعد هم همان 

16درصد محاسبه شود.

 پیشنهاد تخفیف تا ۲۵ اسفند

حيــدرى، رئيس شــوراى شــهر، نيز با 
بيان اينكه سال گذشــته با پرونده هاى 
زيادى مواجه شديم كه روز 29 اسفند از 
شهردارى به دفاتر ارسال شد، افزود: بعد از 
ارسال از شهردارى با تعطيلى دفاتر مواجه 
شديم. بايد تأكيد شود تا آخرين ساعات 
روز 29 اســفند تمامى دفاتر شهرسازى 

فعال باشند و ساعات مراجعه ثبت شود.
شــهناز رمارم، عضو هيئت رئيسه شورا، 
نيز به عنوان مخالف بــازه زمانى تخفيف 
تا روز انتهاى سال اين گونه پيشنهاد داد: 
وقتى مى خواهيم امتيازى به شهروندان 
بدهيم، اين امتياز بايد داراى برنامه ريزى 
باشد، آخر ســال حجم كار بالاست و من 

براى نيمه دوم اين تخفيف را تا بازه زمانى 
25 اسفند پيشنهاد مى كنم.

كلائى هم با بيــان اينكه بــازه زمانى تا 
25 اســفند تنها براى انجام روند امور در 
شهردارى اســت، افزود: از اين تاريخ به 
بعد و حتى در ايام تعطيلات شــهروندان 
مى توانند به پرداخــت الكترونيكى يا از 
طريق شعب شيفت و كشيك بانك شهر 

در مناطق شهردارى اقدام كنند.
بر اين اســاس و به اســتناد رأى اعضاى 
شورا به شهردارى مشهد اجازه داده شد 
درراستاى تشــويق، تسريع و تسهيل در 
پرداخت نقدى مؤديان به شهردارى براى 
بدهى جارى و معوق ساختمانى خود از 
12بهمن تا 15 اسفندماه معادل 20درصد 
تخفيف اعمال شود. همچنين مقرر شد 
شهروندانى كه از 15 اسفند تا 25 اسفند 
براى پرداخت اقــدام كنند، از 18درصد 

تخفيف براى بدهى برخوردار شوند.
يكى ديگر از دستوركارهاى روز گذشته 
شوراى شــهر، لايحه اى دوفوريتى براى 
اصلاح بندهاى مصوبه نحــوه دريافت و 
تقســيط مطالبات شــهردارى مشهد از 
اشــخاص حقيقــى و حقوقى بــود كه 
درنهايت با پاســخ مثبت اعضاى شــورا 
مواجه نشد و مقرر شد لايحه با قيد طرح 
يك فوريتى به كميسيون مربوط برگردد 
و در مــدت يك هفته پــس از اعلام نظر 

كميسيون در صحن علنى مطرح شود.

  چکش کاری اساسنامه شرکت توسعه

گردشگری

نماينــدگان مــردم در شــوراى پنجم 
همچنين در ديگر دستوركار خود موضوع 
اساســنامه شركت توســعه گردشگرى 
مشهد را بررســى كردند كه با پيشنهاد 

5 نماينــده حاضــر در جلســه موضوع 
مسكوت ماندن اين لايحه در صحن علنى 
به مدت 3ماه مطرح شــد. حسينى پويا 
به عنوان نماينده امضاكنندگان دراين باره 
گفت: ريشه طرح اين لايحه به طرحى در 
سال گذشــته برمى گردد كه به موضوع 
استفاده از ظرفيت زوار به لحاظ اقتصادى 
تأكيد مى شــد.وى ادامــه داد: در ادامه 
مطرح شد كه بايد معاونت گردشگرى و 
زيارت به سازمان اقتصادى منتقل شود و 
كمى بعد از موضوع صرف نظر شد و قرار 
شد شهردارى پيشنهادى دراين باره ارائه 
كند.وى افزود: موضوع ديگر ايجاد شركت 
سهامى عام دراين باره است، چون اكنون 
با 4سازمان مواجه هستيم و بايد بررسى 
شود فعاليت اين ســازمان ها چه ميزان 
باهم هم خوانى دارد، بنابراين بهتر است 
اين موضوع براى رفــع ابهامات دوباره به 

كميسيون برگردد.
شــهردار مشــهد نيز دراين باره گفت: 
اســتفاده از ظرفيــت زائــران يكى از 
موضوعاتى اســت كه همــواره از ابتدا 
تأكيد شده است. واقعيت اين است كه 
تعداد زيادى از موضوعات گردشــگرى 
ما معطل مانده، اما پيگيرى اين مسئله 
بايد ازســوى يك مجموعــه كه داراى 
شخصيتى حقوقى و هيئت مديره است، 

انجام شود.
كلائى خاطرنشــان كرد: اين مجموعه 
به عنوان كارگزار شهردارى مشهد و فقط  
يك شركت هماهنگ كننده و فرابخشى 
است. تجربه موفق ســازمان بازآفرينى 
مصداق مناســبى در اين زمينه است و 
اگر مى خواهيم به اهداف خود در حوزه 
گردشگرى برســيم، بايد اين اتفاق رقم 
بخورد. به عنوان مثال آيا سازمان عمران 

براى ما اولويت انجام پروژه هاى عمرانى 
را مشــخص مى كند؟ خير، ســازمان 

عمران هم فقط يك كارگزار است.
در ادامه اين بررسى ها نمايندگان مردم 
تصويب كردند تا اين لايحه به مدت 2هفته 
براى بررسى بيشــتر به كميسيون هاى 
مربوطه ارجاع شــود و دوباره در صحن 

علنى مطرح شود.

 اصلاح آيين نامه اجرای خدمات پزشکی

اعضاى شورا همچنين در آخرين بررسى، 
موضوع اصلاح بندالــف آيين نامه اجراى 
خدمات پزشكى را به شــور گذاشتند و 
تصويب كردند. در اين راستا وديعى گفت: 
مركز خدمات پزشكى شهردارى مشهد 
بر اســاس يك آيين نامه اداره مى شود و 
زير نظر هيئت امناســت. آيين نامه آن به 
تصويب شوراى شهر رسيده و شهردارى 
لايحه اى ارائه داده اســت كــه تركيب 

هيئت امنا تغيير كند.
رئيــس كميســيون برنامــه و بودجه، 
فنــاورى و اطلاعــات و منابع انســانى 
شورا، درراســتاى تذكرى در بررسى اين 
دســتوركار گفت: در يك سال گذشته 
بعضا شــاهد جابه جايى هاى ساختارى 
بوديم كه به تأييد ما نرســيده است. رفاه 
از برنامه ريزى جدا شــد و به حوزه مالى 
و پشتيبانى پيوســت. اين حوزه به اندازه 
كافى وظايف دارد، اما دوباره به وظايفش 
اضافه شد. بتول گندمى ادامه داد: مركز 
درمانى حوزه پرسنلى اســت و بايد زير 

حوزه برنامه ريزى باشد.
بر اين اساس و به استناد رأى مثبت اعضا 
مقرر شد معاون مالى و پشتيبانى شهردار 
به عنوان رئيس، معاون خدمات شهرى 
شهردار به عنوان عضو، يك نفر از اعضاى 
شورا به عنوان ناظر، مديركل پشتيبانى 
شــهردارى به عنوان عضو، رئيس مركز 
پزشكى شــهردارى عضو و دبير، يك نفر 
متخصص در امور مالى به عنوان بازرس، 
يك نفــر متخصــص در امــور بيمه اى، 
يك نفر پزشــك و يك نفر متخصص در 
امور طب كار يا روان پزشــك به انتخاب 
شــهردار به عنوان عضو حضور داشــته 

باشند.
همچنيــن شــهردارى مشــهد مكلف 
شــد نهايت در مــدت 3مــاه از تاريخ 
لازم الاجراشــدن اين مصوبــه به اصلاح 
و بازنگرى آيين نامه يادشــده اقدام كند 
و لايحــه آن را براى تصويب به شــوراى 

اسلامى شهر ارائه كند. 

  انتصاب معاونان مالی سازمان ها فاقد

وجاهت قانونی است

روز گذشــته و پيــش از ورود شــورا 
به بررســى دســتوركارها، نايب رئيس 
كميســيون برنامه و بودجــه با تذكرى 
درباره انتصاب معاونان مالى و پشتيبانى 
تعدادى از سازمان ها و شركت ها به حوزه 
معاونت مالى و پشــتيبانى شــهردارى، 
گفت: ايــن كار براســاس اساســنامه 
ســازمان ها و به ويــژه شــركت ها فاقد 

وجاهت قانونى است.
محمدحسين وديعى ادامه داد: انتصاب 
معاونان ســازمان هاى پارك ها و فضاى 
ســبز، عمران، ميادين و ســامان دهى 
مشاغل شهرى، آتش نشــانى، ترافيك و 
شــركت اليت برخلاف مفاد آيين نامه و 
اساسنامه شــركت بوده است درباره اين 

موضوع تذكر مى دهم. 

پرداخت بدهى روى پلكان تخفيف
با مصوبه شورا ی شهر،  پرداخت نقدی بدهی مؤدیان تا ۲۵ اسفند با تخفیف های ویژه ای همراه خواهد بود

شــهردار مشــهد گفت: لايحــه بودجه 
سال99 شهردارى مشهد در 10روز آينده 

به شوراى شهر ارائه مى شود.
محمدرضا كلائى در حاشيه جلسه علنى 
روز گذشته و در جمع خبرنگاران با اعلام 
اين خبر افزود: در جلسه امروز شوراى شهر درباره توجه به 
برنامه عملياتى شهردارى در بودجه سال آينده تأكيداتى 

بيان شد.

 ۲ تأکید مهم درباره بودجه سال آینده

وى بيان كرد: كارهاى مرتبط با تدوين بودجه انجام شده 

اســت و لايحه بودجه با در نظر گرفتن موضوعات مدنظر 
شــورا در بودجه سال99 شهردارى مشــهد به شورا ارائه 
خواهد شد.  كلائى خاطرنشــان كرد: در بودجه سال99 
شورا 2موضوع را بســيار تأكيد كرده است، اولين موضوع 
محورهاى بودجه برمبناى برنامه عملياتى است و دومين 

موضوع تأكيد بر تكميل پروژه هاى قبلى است.
شهردار مشهد با اشاره به اينكه در حوزه موضوعات اكران 
شهرى همكارى بين دستگاه ها بســيار خوب بوده است، 
افزود: نمود بارز اين موضوع دهه پايانى ماه صفر و عاشورا و 
تاسوعاست و برنامه هاى مدون مجموعه معاونت فرهنگى 

به زودى از سوى اين معاونت اطلاع رسانى مى شود.

ارائه لايحه بودجه سال99 شهردارى در 10روز آينده
اظهارات شهردار مشهد درباره  ۲ اولویت  مهم لایحه بودجه سال آینده

در جلسه روز گذشته شورای شهر مشهد تصویب شد

۱/۵میلیارد تومان دیگر برای 
سیل زدگان  سیستان وبلوچستان

نماينــدگان پارلمــان شــهرى مشــهد 
ديروز لايحه كمك مالى به ســيل زدگان 
سيستان وبلوچستان را در دستوركار قرار 
دادند و بر اين اساس  مقرر شد شهردارى 
مشهد درراســتاى حمايت از سيل زدگان 
سيستان وبلوچســتان بــه كمــك مالى 
كالا و خدمات معــادل 20ميليارد ريال از 
محل صرفه جويى اعتبــارات هزينه اى و 
اعتبارات اســتانى اقدام كنــد. هفته قبل 
لايحه دوفوريتــى دراين باره و با كمكى به 
سقف 500ميليون تومانى به شوراى شهر 

ارائه شد، اما رئيس شورا با بيان اينكه طرح 
يا لوايح دوفوريتى دست كم 24ساعت قبل 
بايد به شــورا ارائه شود، امكان بررسى اين 
طرح در جلســه اين هفته شورا را رد كرده 
بود. با اين حال در همان جلســه مقرر شد 
شهردارى مشــهد 500ميليون تومان به 
سيل زدگان سيستان وبلوچستان اختصاص 
دهد كه ايــن كمك طى هفته گذشــته 
تخصيص يافت و با احتســاب مصوبه روز 
گذشته شورا، جمع اين كمك به 2ميليارد 

تومان رسيد. 

رئيس شوراى اسلامى 
شهر مشهد روز گذشته 
و در هشتادوســومين 
جلســه علنى شــورا 
گفــت: بدهــى دولت 
به شــهردارى مشهد 
13هزار و 300ميليارد تومان اســت كه 
اين رقم تقريبا بودجه 2سال شهردارى 

است.
 محمدرضا حيــدرى افزود: واقعيت اين 
اســت كه در سال گذشــته تلاش هاى 
خوبى درباره تهاتر 4400ميليارد تومان 
از بدهى هاى دولت به شهردارى مشهد 
انجام شــد، اما 13هزار و 300ميليارد 
تومان رقمى اســت كــه در بخش هاى 
مختلف احصا، شناسايى و مستند شده 
اســت. اين امر كار بزرگى اســت، زيرا 
متأســفانه در دوره گذشــته به صورت 
روشن اين عدد را نداشــتيم، اما بخش 
مهمى از ايــن بدهى مربــوط به همان 
درآمدهاى پايدارى اســت كه دولت به 

تعهداتش عمل نكرده است. 
وى همچنين درباره لايحه بودجه سال 
آينده شهردارى مشــهد نيز بيان كرد: 
رويكرد توســعه متوازن و عدالت محور 
از ديگر موضوعات تأكيد شده در بودجه 
پيشــنهادى شهردارى اســت و در اين 
راســتا تلاش هايى درراســتاى كاهش 
فضاى دوقطبى شــمال و جنوب براى 

خدمات شهرى انجام شده است.
حيدرى با تأكيد بــر كاهش هزينه ها در 
مأموريت هــاى غيرضــرورى نيز گفت: 
بعضى مواقع مسئوليت تأمين منابع مالى 
مأموريت هايى كه متولى مشخص دارد، 
روى دوش شهردارى گذاشته مى شود، 
بنابرايــن هزينه هايى كه جــزو وظيفه  

شهردارى نيست، بايد مديريت شود.

  ضرورت توجــه ویژه بــه حمل ونقل

عمومی

وى درباره شرايط پس از افزايش قيمت 
بنزين و نوع رويكرد مردم براى استفاده 

از حمل ونقل عمومى، اظهار كرد: تأكيد 
جدى داريم كه در بودجه، جهت گيرى 
لازم به حوزه حمل و نقل عمومى به ويژه 
حمل ونقل ريلى معطوف شود و در قبال 
آن بخشــى از درآمدهاى شــهردارى 
ازســوى دولت اختصاص داده شود. در 
تلاش هستيم تا ســال1400 دست كم 
بخشى از مســير خط3 قطارشهرى را 
در اختيار مردم قــرار دهيم و خط4 نيز 

آغاز شود.

  تناســب نداشــتن مطالبــات حوزه

فرهنگی با امکانات

حيدرى با اشاره به تأكيد شورا بر ارتقاى 
بودجه حــوزه فرهنگــى و اجتماعى، 
گفت: مطالبات و انتظاراتى كه از حوزه 
فرهنگى و اجتماعى شــهردارى وجود 
دارد با امكانات اين نهاد هيچ تناســبى 
ندارد و با بررســى ها مشخص مى شود 
بخشى از بودجه اختصاص داده شده به 
حوزه فرهنگى براى مصارف عمرانى است 

و بخشى در حوزه پرسنلى هزينه مى شود 
و آنچــه براى فعاليت هــاى اجتماعى و 
فرهنگــى باقى مى ماند، بســيار ناچيز 
اســت، درحالى كه انتظارهــا و توقع ها 
بسيار بالاســت. وى اضافه كرد: يكى از 
اقدامات ماندگار براى نســل هاى آينده 
توجه شوراى پنجم به حوزه توس است. 
اقدامات خوبى در حوزه توس انجام شده 
اســت، اما اعتقاد ما بر اين است كه بايد 
حلقه هاى باقى مانده در اين حوزه تكميل 
شود و حتما اعتبار مناسب براى سال99 
پيش بينى شــود تا در پايان سال آينده 
مجموعه اى از اقدامات انجام شده براى 

توس به ثمر بنشيند.

 اولویت با پروژه های فعلی است

حيدرى ادامه داد: تأكيــد جدى داريم 
كه پروژه هاى جديدى شــروع نشــود، 
مگــر برمبناى ضرورت و بــا هماهنگى 
شــورا و اينكه موضوع اولويت داشــته 
باشــد، بنابرايــن بودجه و انــرژى بايد 

صــرف پايان يافتن پروژه هــاى فعلى
 شود.

رئيس شوراى شهر گفت: از متوليان امر 
در شهردارى مى خواهيم در سريع ترين 
زمان ممكن بودجه را به شورا برسانند، 
ضمن اينكــه بودجه بايــد به گونه اى 
باشد كه برخى ابعاد اقتصاد كلان كشور 
را نيز در نظر داشــته باشــد، بنابراين 
بودجه بايد به گونه اى پيش بينى شود 
كه با چالش مواجه نشويم.  حيدرى در 
ابتداى سخنانش در صحن علنى نيز با 
اشاره به سالروز رحلت حاج عباس قمى، 
مؤلف كتاب مفاتيح الجنان، و ســالروز 
درگذشــت مهندس مهدى بازرگان، 
ضمن تمجيد از مبارزات پيش از انقلاب 
ايشــان و پيگيرى وى بــراى خلع يد 
انگلستان در ماجراى صنعت نفت، ادامه 
داد: فعاليت هاى دينى وى بر اقدامات 
سياســى اش ارجح اســت و از مرحوم 
بازرگان 100 اثر مذهبى و 16 اثر قرآنى 

به يادگار مانده است. 

۱۳هزار میلیارد تومان؛ طلب مشهد  ازدولت
به گفته رئیس شورای شهر ، بخش مهمی از این بدهی به دلیل عمل نکردن دولت به تعهد خود برای تأمین درآمدهای پایدار است

  دریچه 

شهر عرصه حضور یک نگاه خاص نباشد
رئیس کمیسیون فرهنگی شورا خواستار حضور هنرمندان 

 و سلایق بیشتری در طرح استقبال از بهار شد

رئيس كميسيون فرهنگى، 
اجتـــــماعى، زيــارت، 
گردشگرى و رســانه شورا 
در آغاز نطق پيش از دستور 
خود ضمن عرض تسليت به 
مناسبت دهه فاطميه و ابراز همدردى با مردم 
سيستان وبلوچستان براى صدمات و خساراتى 
كه سيل گذشته در اين استان به جا گذاشته 
است، گفت: شهردارى مشهد اولين محموله 
و اكيپ كمك رسان به سيستان وبلوچستان 
را اعزام كرد كه اين ســرعت عمل، شايسته 

قدردانى است.
احسان اصولى پيش از ورود به نطق خود درباره 
تصميم كنفدراســيون فوتبال آسيا مبنى بر 
سلب حق ميزبانى باشگاه هاى ايران نيز اظهار 
كرد: نمى شود به عنوان نماينده مردم مشهد از 
كنار اين حركت ناجوانمردانه به سادگى عبور 
كنم. اين تصميمى اســت كه كنفدراسيون 
فوتبال آسيا گرفت و حق ميزبانى باشگاه هاى 
ايران را به بهانه نبود امنيت از باشگاه ها سلب 
كرد. در اين بين تيم شهرخودرو نيز مشمول 
اين موضوع شــد و ميزبانى مشــهدى ها در 
جام باشگاه هاى آسيا كه براى اولين بار براى 
خراسان و مشــهد اتفاق افتاده بود، با اقدامى 
كه شائبه سياسى بودن آن بر همه روشن است 
سلب شد. البته باشــگاه هاى ما براى حضور 
نيافتن در بازى هاى آسيا موضع گيرى كردند 

كه از اين اقدام آن ها حمايت مى كنيم.
وى همچنين با ارائه گزارشى از عملكرد حوزه 
فرهنگى و اجتماعى شــوراى اسلامى شهر و 
مطالبات در اين حوزه، اظهار كرد: در ابتداى 
كار شورا برخى مطالبات و انتظارات را در قالب 
برنامه هاى فرهنگى و اجتماعى مطرح كرديم. 
بخشى از آن ها به هر حال محقق شده، بخشى 
درحال تحقق است و اميدواريم بخش ديگر هم 
به زودى محقق شود. بخش هايى راكه نقص 

دارد نيز خدمت شورا و مردم مطرح مى كنيم.
اصولى اظهار كرد: در شــوراى پنجم يكى از 
جدى ترين دغدغه هاى مــا فضاى فرهنگى 
و هنرى حاكم بر شهر بود، شــايد آن روزها 
ملموس ترين فعاليت كه در ســطح ملى هم 
به آن توجه شد، طرح استقبال از بهار بود كه 
با تكميل آن، ايده امروز خانه بهار براى همه ما 

جشنواره اى كاملا شناخته شده است.
وى ادامه داد: درباره موضوع استقبال از بهار بايد 
نكات و انتظاراتى مطرح شود؛ نخست اينكه بايد 
در استقبال از بهار رشته هاى هنرى متعددى 
را در قالــب طرح گنجانــد و از ظرفيت هاى 
بيشترى استفاده كرد. پيش از اين طرح ها و 
هنرهاى تجسمى آن هم در قالب المان هاى 
موقت بود. بيشتر المان هاى موقت نيز در واقع 
بزرگ نمايى از وسايل و اشيايى بود كه مردم 
در زندگى روزمره حال يا گذشــته خود از آن 
استفاده مى كردند. چند ســال مداوم با آغاز 
بهار وسايل بزرگ نمايى شده و نوستالژى هاى 
مردم در شهر هويدا مى شد و پس از چند هفته 
از شهر جمع آورى مى شد.رئيس كميسيون 
فرهنگى، اجتماعى، زيارت، گردشــگرى و 
رسانه شوراى شهر گفت: المان هاى تكرارى 
هم به دليل هنرمندان و ســلايق محدود در 
اين زمينه بود، بنابراين به عنوان دومين انتظار 
از دست اندركاران خواســتيم زمينه حضور 
هنرمندان و سلايق بيشتر را در طرح استقبال 
از بهار فراهم كنند تا شهر عرصه حضور يك 

نگاه خاص نباشد.

  طرحی که درک هنری شهروندان را افزایش

داد

وى بيان كرد: براى اينكه بتوان زيست پذيرى 
شــهر را ارتقا داد، بايد فعاليت هاى مديريت 
شهرى را چندلايه و داراى اهداف متعدد تعريف 
كرد تا هزينه كرد در آن توجيه پذير باشد. گمان 
مى كنم اســتقبال از بهار بيش از آنكه هدف 
زيباسازى موقت شهر را در پى داشته باشد، بايد 
با هدف افزايش درك هنرى شهروندان همراه 
باشد و با همين رويكرد از مسئولان خواسته 

شد تا استاندارد پذيرش آثار را بالاتر ببرند.

 شهروندان، تماشاگران فصلی هنر نباشند

اصولى با اشاره به اينكه اگر قرار باشد شهروندان 

ذائقه هنرى بهترى داشــته باشند، نمى توان 
از آن ها انتظار داشت تماشاگران فصلى هنر 
باشند، اضافه كرد: لازم بود آثار هنرى سراسر 
سال در شهر وجود داشته باشــند و در نما و 
منظر شهر تنيده شوند، حال آنكه تا پيش از اين 
پس از چند هفته تمام آثار از شهر جمع آورى 
مى شد.وى اظهار كرد: چهارمين درخواست 
اين بود كه رويكرد ساخت آثار موقت به سوى 
توليد المان هاى دائم تغيير كند و هرساله اين 
موضوع با شيب بيشترى دنبال شود. شهر ما 
سالانه پذيراى ميليون ها زائر عزيزى است كه 
به زيارت حرم مطهر رضوى مشرف مى شوند. 
مشهد بيش از هر شهر ديگرى در ايران ديده 
مى شود و احتمالا قضاوت مى شود، بنابراين 
لازم است تمام استعدادهاى شهر درراستاى 

هويت بخشى چندگانه ظرفيت بخشى شود.
اصولى گفت: لازم بود جشنواره اى به نام «خانه 
بهار» راه اندازى شــود و خوشبختانه اكنون 
هنرمندان ايران، مشهد را به عنوان مهم ترين 

كانون هنر شهرى مى شناسند.
وى ادامــه داد: بــراى اينكه در ســطح ملى 
به عنوان كانون هنر شــهرى شناخته شويم، 
نياز بود هنرمندان كل كشور را در اين زمينه 
درگير كنيم. هدف گذارى ما اين بود كه تمام 
هنرمندان بدانند كه مشهد از هنرهاى شهرى 
تمام قد حمايت مى كنــد و آن ها مى توانند 
آثار فاخر خودشــان را در اين شــهر عرضه 
كنند. اكنون نه تنها ششــمين خواسته شورا 
تا حدى محقق شده، بلكه خانه بهار مشهد در 
بخش هايى از ظرفيت بين المللى نيز استفاده 

كرده است.

  شتاب، سکه رایج اکران اســتقبال از بهار در

گذشته

اصولى اظهار كرد: بايد آثار هنرى استاندارد 
را افرادى داورى كنند كه هم جامع الاطراف 
باشــند و هم براى بخش مهمــى از جامعه 
هنرى موثق باشند تا داورى ايشان پذيرفته 
جمع باشد. از سوى ديگر داوران صاحب نام، 
يارى رسان اعتبار و آوازه جشنواره خواهند بود. 
تمام انتظارات هفت گانه ما بدون يك برنامه 
زمان بندى دقيــق و مــدون هرگز محقق 
نمى شد. در ســال هاى پيش، شتاب، سكه 
رايج توليد و اكران طرح استقبال از بهار بود و 
دفعات متعددى پيش آمده بود كه المان هاى 
شهرى در لحظات پايان سال از كارگاه ساخت 
به محل نصب منتقل مى شــد. خوشبختانه 
بــا تدابيرى كه انديشــيده شــده اســت، 
فراخوان، پذيرش آثــار، داورى اوليه و نهايى 
و ساخت آثار مدت ها قبل از پايان سال انجام 
مى شــود.وى همچنين ضمن ارائه فهرست 
خدمات محلى، ملى و بين المللى ارائه شده 
ازسوى شورا در دوره اخير، اظهار كرد: سال 
آينده امــور هنرى با قوت بيشــترى دنبال 
خواهد شد و بخشــى از فعاليت هايى كه در 
دست اقدام است، شــامل برگزارى دومين 
سمپوزيوم مفاخر مشهد، برگزارى نخستين 
سمپوزيوم ســنگ آهن مشــهد، برگزارى 
نخســتين جشــنواره جايزه ادبى مشهد، 
مشــاركت در برگزارى همايش بين المللى 
پژوهشى هنرهاى شــهرى ايران، برگزارى 
برنامه هاى شب هاى هنر مشهد، جايزه ادبى 
مشهد در سطح ملى، حمايت از توليد فيلم 
بلند سينمايى و فيلم كوتاه و مستند با موضوع 
مشهد، حمايت از اعزام هنرمندان مشهدى 
به جشنواره هاى بين المللى است. وى بيان 
كرد: مســير فعاليت هاى هنرى در مديريت 
شهرى رو به رشد و قابل توجه است، اما هنوز 
با كمال مطلوب فاصله دارد. تجربه 2سال و 
نيم گذشته موجب شــد امكانات نرم افزارى 
بهترى در زمينه اجراى هنر شــهرى داشته 
باشيم. فعاليت هاى هنرى بسيار كم هزينه تر از 
فعاليت هاى خدماتى و عمرانى است و باتوجه 
به حساسيت مشتركى كه همه ما بر شهر و 
برند شهرى مشهد داريم، لازم است در فصل 
بررسى بودجه نگاه ويژه اى به اعتبارات هنرى 
شهر مشهد داشته باشيم، بنابراين نمى توان 
با افزايــش محدود بودجه كه هرســاله رقم 
مى خورد، انتظار داشته باشيم مشهد كانون 

هنرى ايران باشد. 
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